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Protokół Nr XXXVIII/17 
SESJI RADY GMINY DĄBRÓWNO 

z dnia 29 września 2017 roku 

 
1. Otwarcie nastąpiło o godz. 1415, zamknięcie o godz. 1605. 

Na posiedzeniu podjęto 7 uchwał od Nr XXXVIII/219/17 do Nr XXXVIII/225/17. 

Zaproszenie stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Radni wg listy obecności – załącznik nr 2 

2. Sołtysi wg listy obecności – załącznik nr 3 

3. Piotr Zwaliński – Wójt Gminy Dąbrówno 

4. Dorota Szczurowska – Zastępca Wójta Gminy Dąbrówno 

5. Grażyna Halkiewicz – Sekretarz Gminy 

6. Joanna Żarczyńska – Skarbnik Gminy 

7. Marcin Ignatowski – Radca Prawny 

8. Andrzej Waszczyszyn – Radny Rady Powiatu Ostródzkiego 

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Krzemiński powitał zebranych, odczytał proponowany 

porządek obrad. W posiedzeniu uczestniczyło 13 Radnych na 15 osobowy skład Rady, w 

związku z czym obrady były prawomocne. 

Przewodniczący Rady złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie 

nadania nazwy ulicy w miejscowości Jabłonowo. Poddał wniosek pod głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 13 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  

Kontynuując Przewodniczący Rady powołał się na zapis w Statucie Gminy Dąbrówno 

mówiący o tym, że nie ma potrzeby odczytywania uchwał, które zostały dostarczone Radnym 
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we wcześniejszym terminie. Zarządził głosowanie w sprawie nieodczytywania niniejszych 

uchwał. 

Głosowanie: 

 za – 13 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Radny Pan Bartosz Sołtan złożył wniosek o wycofanie z porządku obrad uchwał w sprawie 

sprzedaży nieruchomości gminnej niezabudowanej, położonej w miejscowości Leszcz, gmina 

Dąbrówno (lit. „d”) oraz uchwały w sprawie sprzedaży części nieruchomości gminnej 

niezabudowanej, położonej w miejscowości Brzeźno Mazurskie, gmina Dąbrówno (lit. „f”). 

Wójt Gminy poinformował, że sprzedaż nieruchomości położonej w miejscowości Brzeźno 

Mazurskie będzie możliwa po podpisaniu stosownego porozumienia. Podjęcie uchwały 

pozwoli na rozpoczęcie procedury związanej z dokonaniem kosztorysu nieruchomości. Przed 

podpisaniem porozumienia Radny i Sołtys Sołectwa zostaną o tym poinformowani.  

Sołtys Sołectwa Brzeźno Mazurskie Pani Beata Knitter poinformowała, że część 

mieszkańców miejscowości jest przeciwna sprzedaży części nieruchomości należącej do 

wioski.  

Przewodniczący poddał wniosek Radnego Bartosza Sołtan pod głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 12 głosów 

 przeciw – 1 głos 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Większością głosów projekty uchwał zostały wycofane z porządku obrad. Stanowią 

załącznik nr 4 do protokołu.   

Zaproszenie po zmianach stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad. 3 lit. a) w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Dąbrówno na lata 2017 – 2030.  

Skarbnik Gminy Pani Joanna Żarczyńska przedstawiła projekt uchwały. Uzasadnienie 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 13 głosów 

 przeciw – 0 głosów 
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 wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XXXVIII/219/17 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

 

Ad. 3 lit. b) w sprawie zmian w budżecie Gminy Dąbrówno na 2017 rok. 

Skarbnik Gminy Pani Joanna Żarczyńska przedstawiła projekt uchwały informując o 

zmianach dokonanych w budżecie gminy na rok bieżący. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 8 

do protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący zarządził 

głosowanie. 

Głosowanie: 

 za -  13 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XXXVIII/220/17 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

 

Ad. 3 lit. c) w sprawie stwierdzenia przekształcenia sześcioletnich szkół podstawowych w 

ośmioletnie szkoły podstawowe. 

Sekretarz Gminy Pani Grażyna Halkiewicz  przedstawiła projekt uchwały informując, że 

podjęcie uchwały jest dopełnieniem formalności związanych z reformą oświaty dotyczącą 

powrotu do systemu ośmioklasowego szkół podstawowych, który obowiązuje od 01 września 

br.  

Przewodniczący Rady poinformował, że pod głosowanie poddane zostaną trzy uchwały, 

odrębne dla każdej szkoły podstawowej. W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał 

uchwałę pod głosowanie.  

Głosowanie – PSP Elgnowo: 

 za – 13 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XXXVIII/221/17 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu. 

 

Zmiana składu Rady z 13 na 14. Na obrady przybył Radny Pan Janusz Szraga. 



4 
 

 

Głosowanie – PSP Marwałd: 

 za – 14 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XXXVIII/222/17 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu. 

 

Głosowanie – PSP Dąbrówno: 

 za – 14 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XXXVIII/223/17 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu. 

 

Ad. 3 lit. e) w sprawie nieodpłatnego nabycia na własność Gminy Dąbrówno 

nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Dąbrówno, gmina Dąbrówno.  

Wójt Gminy poinformował, że uchwała dotyczy działki nr 374/4 o pow. 0,1500 ha. położonej 

w miejscowości Dąbrówno. Uchwała jest wynikiem doprowadzenia do zgodności z obecnie 

obowiązującym miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego, który został 

opracowany w latach 90.  

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 14 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XXXVIII/224/17 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu. 

 

Ad. 3 lit. g) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Jabłonowo. 

Przewodniczący Komisji Budownictwa Pan Janusz Szraga poinformował, że uchwała została 

przygotowana na wniosek osoby zainteresowanej, będącej właścicielem nieruchomości 

zabudowanej budynkiem mieszkalnym położonej w miejscowości Jabłonowo i w przyszłości 

osiedleniem się na stałe w naszej gminie. Wnioskodawca proponuje nazwę ulicy „Zielona”. 
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Podjęcie uchwały pozwoli na uniknięcie zmian w numeracji porządkowej nieruchomości w 

omawianej  miejscowości. 

Radni nie wnieśli uwag. Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją pod głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 14 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XXXVIII/225/17 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu.  

 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z XXXVII Sesji Rady Gminy Dąbrówno.  

Radni nie wnieśli uwag. Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 13 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 1 głos 

Protokół z XXXVII Sesji Rady Gminy Dąbrówno został przyjęty większością głosów. 

 

Ad. 5. Interpelacje i wnioski Radnych Gminy Dąbrówno. 

Radny Pan Bogumił Garnek w ramach interpelacji poprosił o ustawienie słupów ochronnych 

zabezpieczających wjazd na chodnik wzdłuż drogi powiatowej (od skrzyżowania do końca 

miejscowości ok. 150 m) – dotyczy drogi brukowej w miejscowości Elgnowo. Kierowcy 

chcąc ominąć dziurawą część jezdni brukowej  wjeżdżają na chodnik niszcząc go.  

Wójt zapewnił, że sprawa zostanie skierowana do Zarządu Dróg Powiatowych.  

Radny Pan Piotr Sztymelski poinformował, że w miejscowości Łogdowo zwierzęta 

gospodarstwa domowego przeprowadzane są przez ulicę na pobliskie pastwiska, a przez 

miejscowość przejeżdżają samochody transportujące żwir. Radny poprosił o ustawienie znaku 

„zwierzęta gospodarskie”. 

Radny Pan Bartosz Sołtan poprosił o sprawdzenie, czy droga Kalbornia – Jakubowo, jest 

udokumentowana na mapach. Podczas działalności OKSM droga istniała, a obecnie jej nie 

ma.  

Wójt zapewnił, że zostanie to sprawdzone. 
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Radny Pan Marek Zalewski zwrócił uwagę na fakt, że nowo wybudowana droga w 

miejscowości Samin nie posiada stosownych oznaczeń zgodnie z przepisami ruchu 

drogowego. 

Wójt w odp. poinformował, że został już opracowany plan ruchu, po jego zaopiniowaniu 

zostaną zakupione i usytuowane odpowiednie znaki drogowe poziome i pionowe.  

Radny Pan Michał Mielczarek poprosił o zabezpieczenie ujęcia wody przy świetlicy wiejskiej 

w Gardynach oraz o interwencję w sprawie przeciekającego dachu na budynku świetlicy 

wiejskiej w Gardynach. 

Radny Pan Marek Zalewski poinformował, że w miejscowości Samin stoi lampa uliczna 

oddalona od drogi gminnej ok. 15 m. Lampa umiejscowiona jest na prywatnej posesji, która 

świeci w okna budynku mieszkalnego, a przydałaby się w innym miejscu ulicznym.  

Wójt w odp. zapewnił, że zostanie to sprawdzone.  

 

Ad. 6. Sprawy różne. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Krzemiński odczytał uchwałę RIO.VIII-0120-

433/17 (załącznik nr 15) z dnia 04 września 2017 roku w sprawie wydania opinii o 

przedłożonej przez Wójta Gminy Dąbrówno informacji o przebiegu wykonania budżetu za 

pierwsze półrocze 2017 roku. Informacja została pozytywnie zaopiniowana.  

Przewodniczący Rady odczytał pismo złożone przez Radnego Pana Michała Mielczarek w 

sprawie rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Komisji Budżetu, Planowania, Inicjatyw 

Gospodarczych oraz Rolnictwa Rady Gminy Dąbrówno. Pismo stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady zapewnił, że na następnym posiedzeniu Rady podjęta zostanie uchwała 

o wyborze Przewodniczącego niniejszej komisji. 

Kontynuując Przewodniczący Rady odczytał trzy pisma, które wpłynęły do Rady Gminy i 

Przewodniczącego Rady nazwane skargą na działalność Wójta , oraz dwa kolejne o 

nieprawidłowości w działalności Wójta i Jego Zastępcy. Jednak z treści wynika, że pisma 

dotyczą prywatnego życia Wójta Gminy i Zastępcy Wójta. Pisma stanowią załącznik nr 17, 

18 i 19 do protokołu.  

Przewodniczący poinformował, że w dniu dzisiejszym wysłał pismo (załącznik nr 20) do 

Skarżącego z informacją, że otrzymane pisma zostały skierowane do Komisji Rewizyjnej 

celem ich rozpatrzenia.  

Zastępca Wójta Pani Dorota Szczurowska zwróciła się do Przewodniczącego Rady, że na 

Komisji Rewizyjnej, której posiedzenie odbyło się w dniu dzisiejszym prosiła, aby nie 
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odczytywać tych pism publicznie. Sprawa może mieć swój finał w Sądzie z powództwa 

cywilnego, gdzie wszyscy obecni na posiedzeniu Rady będą świadkami w sprawie. 

Kontynuując Pani Zastępca poinformowała, że w pismach zawarty jest stek bzdur na Jej 

temat. Relacje z Wójtem nie powinny nikogo obchodzi, bo to jest wyłącznie prywatna 

sprawa. Dodała, że z życia prywatnego nie zamierza się nikomu tłumaczyć. 

Radny Pan Marek Zalewski poprosił o wypowiedź Radcę Prawnego w tej sprawie. 

Radca Prawny Pan Marcin Ignatowski odczytał art. 26 Ustawy z dnia 21 listopada 2008 r. o 

pracownikach samorządowych, który mówi, że „Małżonkowie oraz osoby pozostające ze 

sobą w stosunku pokrewieństwa do drugiego stopnia włącznie lub powinowactwa pierwszego 

stopnia oraz w stosunku przysposobienia, opieki lub kurateli nie mogą być zatrudnieni w 

jednostkach, o których mowa w art. 2, jeżeli powstałby między tymi osobami stosunek 

bezpośredniej podległości służbowej”. 

Wójt Gminy Pan Piotr Zwaliński ustosunkowując się do powyższych wypowiedzi  stwierdził, 

że osoba skarżąca powinna być obecna na posiedzeniu Rady celem konfrontacji stron. Dodał, 

że sprawa była konsultowana z Wojewodą Warmińsko – Mazurskim i Wójt otrzymał pisemną 

odpowiedź, że do Urzędu Wojewódzkiego nie wpłynęła żadna skarga na działalność Wójta 

Gminy Dąbrówno, jak i na złe funkcjonowanie Urzędu Gminy, jak jest to zapisane w piśmie 

skierowanym do Rady Gminy Dąbrówno.  

Wójt stwierdził, że chciałby, aby osoba pisząca te pisma miała na tyle odwagi, aby przyjść na 

Sesję Rady Gminy i przedstawić swoje argumenty. Dodał, że aż strach pomyśleć do czego 

może dojść, gdy zacznie się przyszłoroczna kampania wyborcza.  

Radna Pani Joanna Kaźmierska zauważyła, że w piśmie odczytanym przez Przewodniczącego 

Rady jest zwrot „rozgoryczeni mieszkańcy”. Radna poinformowała, że nie chce być 

postrzegana jak skarżący, ponieważ nie złożyła podpisu pod tym pismem.  

Radny Rady Powiatu Ostródzkiego Pan Andrzej Waszczyszyn stwierdził, że kwestia tego 

typu spraw może być rozpatrywana przez Komisję Rewizyjną, tylko na zlecenie Rady lub 

jeśli jest ujęta w harmonogramie pracy komisji. Jeżeli Rada Gminy nie zleciła Komisji 

Rewizyjnej rozpatrzenia tych pism to sprawa została poddana pod obrady dzisiejszej Sesji 

niezgodnie z prawem. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wszystkie skargi były dotychczas kierowane do 

rozpatrzenia Komisji Rewizyjnej.  

Sekretarz Gminy Pani Grażyna Halkiewicz odczytała zapis § 45 pkt. 8 Statutu Gminy 

Dąbrówno, który mówi że: „Komisja Rewizyjna działa na podstawie rocznego planu pracy 

zatwierdzonego przez Radę oraz zadań zleconych przez Radę”.  
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Przewodniczący Rady stwierdził, że z pełną świadomością skierował skargę do  Komisji 

Rewizyjnej celem rozpatrzenia tak, jak było to robione dotychczas.  

Radna Pani Genowefa Szczepańska stwierdziła, że nie rozumie podjętej dyskusji, ponieważ 

głosowanie uchwał odbyło się można powiedzieć bez dyskusyjnie, a teraz roztrząsane jest 

coś, co nie ma znaczenia dla funkcjonowania gminy. Rada powinna skupić się na konkretnych 

sprawach, które są związane z rozwojem naszej gminy.  

Radny Rady Powiatu Ostródzkiego Pan Andrzej Waszczyszyn stwierdził, że należy to 

skończyć. Zdaniem Radnego nikt z Radnych nie chciałby być na miejscu Pana Wójta i Jego 

Zastępcy, których życie prywatne jest roztrząsane publicznie.  

Radny Pan Michał Mielczarek stwierdził, że obie strony powinny się opamiętać. Na Jego 

osobę również były rozpropagowane niepochlebne pisma i nie było oburzenia. 

Zastępca Wójta Pani Dorota Szczurowska poinformowała, że PSP Elgnowo zakwalifikowała 

się do projektu termomodernizacji szkoły oraz pozytywnie został rozpatrzony wniosek o 

dofinansowanie punktu przedszkolnego w naszej gminie. 

Kontynuując Pani Zastępca wyjaśniła dlaczego PSP Marwałd nie został objęty 

termomodernizacją. Głównym powodem była zbyt duża ilość mieszkań gminnych, które nie 

podlegają termomodernizacji. Budynek szkoły nie spełniał podstawowych warunków 

przedstawionych w regulaminie inwestycyjnym. Nadmieniła, że zachodzi 

prawdopodobieństwo, iż na przełomie 5 lat w PSP Marwałd będzie mniej dzieci niż w PSP 

Elgnowo. 

Mieszkanka gminy zapytała, dlaczego pobierana jest stała opłata przy rozliczeniach za pobór 

wody, a w umowie zawartej między dostawcą a odbiorcą wody nie ma stosownego zapisu? 

Czy taka sytuacja może mieć miejsce? 

Wójt poinformował, że zostanie to sprawdzone. 

Radna Pani Joanna Kaźmierska zapytała, czy samochód o którym była mowa na 

wcześniejszych spotkaniach dla jednostki OSP w Gardynach został przekazany jednostce? 

Wójt w odp. poinformował, że używany samochód z miejscowości Idzbark w okresie 

wakacyjnym został przeznaczony dla jednostki OSP Gardyny. Na spotkaniu, na którym 

obecna była Pani Sołtys, Prezes Zarządu OSP omówiono warunki przekazania pojazdu. 

Oficjalnego przekazania samochodu nie było. 

Radny Pan Piotr Sztymelski zapytał, co z projektem świetlicy wiejskiej w Osiekowie? 

Wójt w odp. poinformował, że odbyło się zebranie wiejskie, na którym przedstawiony został 

projekt świetlicy. Dodał, że mieszkańcy zaakceptowali przedstawiony projekt świetlicy. 

Kontynuując Radny zapytał, kiedy nauczyciele otrzymają pieniądze, które im się należą? 
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Wójt w odp. poinformował, że odbyło się spotkanie z Dyrektorami szkół podstawowych z 

terenu naszej gminy, na którym omawiany był temat związany z wypłatą świadczeń 

urlopowych dla nauczycieli. Głównym powodem był brak pieniędzy w budżecie gminy. 

Wszystko zostało wyjaśnione na spotkaniu i Dyrektorzy zostali zobligowani do przekazania 

wyjaśnień nauczycielom na posiedzeniu Rady Pedagogicznej. Wójt dodał, że nauczyciele byli 

informowani, że subwencja oświatowa została zmniejszona o ok. 300 tyś. zł.   

Radny Pan Marek Zalewski odczytał pismo, które zostało skierowane do Niego jako 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej od Rady Pedagogicznej PSP Marwałd w sprawie nie 

otrzymania z ZFŚS świadczenia urlopowego. Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 21 do 

protokołu. Wnioskodawcy w złożonym piśmie proszą o ustalenie faktu, na jaki cel zostały 

przeznaczone pieniądze pochodzące z ZFŚS. 

Radny Pan Marek Zalewski odniósł się do zarzutów, które rozpatrywane były przez Sądy, 

Prokuratury i policję. Poinformował, że w wyniku prowadzonych dochodzeń nie został 

ukarany, ani skazany, a postepowania zostały umorzone.  

Zastępca Wójta Pani Dorota Szczurowska poinformowała, że nie jest do nikogo negatywnie 

nastawiona. Podstawą jest podjęcie stosownych rozmów na dany temat a nie podchodzenie do 

sprawy wrogo, czy też od razu w sposób negatywny. Aby znaleźć odpowiednie rozwiązanie 

konieczna jest rozmowa stron zainteresowanych. Dodała, że wraz z Wójtem są otwarci na 

problemy mieszkańców. 

Przewodniczący Rady zapytał, co z konwojentką dla dzieci z miejscowości Jagodziny, które 

obecnie nie mają opieki podczas przewozu do szkoły? 

Wójt w odp. poinformował, że sprawa została skierowana do PKS Ostróda, którzy świadczą 

usługi transportowe dla gminy.  

Przewodniczący Gminy poinformował, że w ostatnim czasie dokonano wyboru dwóch 

sołtysów sołectw gminy Dąbrówno. 

Wójt Gminy poinformował, że dotychczasowi Sołtysi Sołectwa Lewałd Wielki i Wierzbica 

złożyli rezygnację z pełnienia funkcji Sołtysa. W ostatnim czasie odbyły się wybory w tych 

sołectwach, w wyniku których Sołtysem sołectwa Lewałd Wielki został Pan Adrian 

Kliniewski, a Sołtysem Sołectwa Wierzbica Pani Danuta Sołobodowska.  

Złożone zostały gratulacje nowo wybranym sołtysom.  

Radny Pan Marek Zalewski zapytał, co z inwestycją w PSP Dąbrówno? 

Wójt w odp. poinformował na jakim etapie prac remontowych obecnie jest inwestycja 

związana z termomodernizacją szkoły w Dąbrównie. 
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Zastępca Wójta Pani Dorota Szczurowska dodała, że od 01 sierpnia br. firma zajmująca się 

inwestycją ma naliczane kary umowne za nie wywiązanie się z podpisanej umowy w 

terminie. Niestety, ale żadne argumenty nie trafiają do nich. Gmina wysyła ogromną ilość 

pism, wiadomości mailowych w tej sprawie i niestety, ale bez rezultatu. Zaznaczyła, że 

gminie również zależy na jak najszybszym zakończeniu inwestycji z powodu zbliżającego się 

terminu rozliczenia inwestycji z Urzędem Marszałkowskim w Olsztynie. 

 

Po zakończonej dyskusji i wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zakończył 

posiedzenie XXXVIII Sesji Rady Gminy Dąbrówno. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokółowała: 

Dorota Kędzierska 


